
 
 
 

Zápis 
z 8. zasadnutia Rady seniorov mesta Nitry 

dňa 12.03.2025 
 

Program zasadnutia:  
 

 

1/ Otvorenie zasadnutia a privítanie prítomných (predsedníčka Rady seniorov prof. PhDr. 

Martina Mojtová, PhD.); 

2/ Slovo pre primátora mesta Nitra (Marek Hattas, primátor mesta Nitra); 

3/ Kontrola plnenia uznesení zo 7. zasadnutia Rady seniorov mesta Nitry  (predsedníčka 

Rady seniorov prof. PhDr. Martina Mojtová, PhD.); 

4/Systém parkovania v meste Nitra (Ing. Ivan Janček,  odbor dopravy MsÚ Nitra) 
 
5/Predstavenie projektu Sára (sr. Erika Páterková FMA, koordinátorka dobrovoľníkov) 
 
6/ Rôzne – diskusia  

7/ Ukončenie zasadnutia. 

 
Zasadnutia Rady seniorov sa zúčastnili členovia podľa prezenčnej listiny.  

Prítomní: predsedníčka Rady seniorov p. prof. PhDr. Martina Mojtová, PhD, p. Jarmila 
Mankovecká, p. Mária Molnárová,p. Anton Chudík, p. Helena Hlavačková, p. Pavel Luspaj,      
p. Edita Kopčeková, p. Mgr. Marta Kočajdová, p. Mária Martincová, p. PaedDr. Oľga Bédiová, 
p. Daniela Maceková.  
 
Prizvaní: p. Ing. Ivan Janček,  sr. Mgr. Erika Páterková. 
 
 
 
Bod 1/Otvorenie zasadnutia a privítanie prítomných 
 
Predsedníčka Rady seniorov mesta Nitry (ďalej len „RS“), prof. PhDr. Martina Mojtová, PhD., 
otvorila 8.riadne zasadnutie RS a privítala prítomných členov.  

 
Zároveň ospravedlnila z neúčasti na zasadnutí primátora mesta Nitry z dôvodu pracovnej 
cesty v Českých Budějoviciach.  
 



Predsedníčka RS oboznámila prítomných členov s programom zasadnutia, ktorý všetci 
členovia jednomyseľne schválili.  
Uznesenie č.1/2025-RS : Rada seniorov mesta Nitry prerokovala program 8. zasadnutia 
Rady seniorov  a jednomyseľne schválila program 8. zasadnutia Rady seniorov. 
Hlasovanie: za – 11, proti – 0, zdržal sa – 0. 

 
Bod 3/ Kontrola plnenia uznesení zo 7. zasadnutia RS mesta Nitry 
 
Predsedníčka RD oboznámila prítomných s kontrolou plnenie uznesení zo 7. zasadnutia RS. 
 

Uznesenie zo zasadnutia RS 
03.12.2024 

Plnenie uznesenia  Vyhodnotenie  

Uznesenie: č. 11/2024-RS:  
Rada seniorov nesúhlasí s Dodatkom 
č. 1 k Štatútu Rady seniorov 
a odporúča primátorovi nepodpísať 
uznesenie z novembrového 
Mestského zastupiteľstva. Rada 
seniorov sa bude naďalej riadiť 
platným štatútom RS. 
 

Primátor mesta Nitry 
nepodpísal Dodatok č. 1 
k Štatútu Rady seniorov 

- Splnené 

Uznesenie: č. 12/2024-RS: Rada 
seniorov mesta Nitry jednomyseľne 
schválila čas konania zasadnutí RS 
o 10.00 hod.  
 

Zasadnutia RS sa budú konať 
vždy o 10.00 hod.  

- Plní sa  

Uznesenie: č. 13/2024-RS:  Rada 
seniorov mesta Nitry jednomyseľne 
schválila harmonogram zasadnutí RS 
na rok 2025  
 

12.2.2025 – 10.00 h. 
9.4.2025 – 10.00 h. 
11.6.2025 – 10.00 h. 
15.10.2025 – 10.00 h. 
3.12.2025 – 10.00 h. 
 

- Plní sa  

 

 
Bod 4/Systém parkovania v meste Nitra  

 
Zasadnutia sa zúčastnil p. Ing. Ivan Janček, z odboru dopravy Mestského úradu v Nitre.  
 

Uznesenie č.2/2025-RS : Rada seniorov mesta Nitry jednomyseľne odsúhlasila prítomnosť 
p. Ing. Ivana Jančeka  na 8. zasadnutí Rady seniorov.  
Hlasovanie: za – 11, proti – 0, zdržal sa – 0. 

Prítomných oboznámil  so základnými informáciami ohľadom nového systému parkovania 

v meste Nitra. Informoval o zavedení nového rezidentského systému parkovania, vysvetlil 

dôvody, systém fungovania, podmienky, reguláciu cien, ako aj reguláciu nočného parkovania. 

Vysvetlil prítomným, že sa jedná o pilotný projekt a je vylepšením už existujúcej služby. 

Postupne sa budú pridávať do nového systému aj ostatné ulice v meste Nitra, čo bude 



výhodou pre obyvateľov mesta Nitra. Mnohí obyvatelia sa sťažujú, že pri svojich obydliach 

parkujú ľudia, ktorí tam nebývajú, alebo parkovacie miesta využívajú na prenájom študentom, 

ktorí tam parkujú na viacerých autách. Z uvedených dôvodov je nutné parkovanie v meste 

regulovať. Rezidenčné parkovanie sa bude zavádzať postupne do jednotlivých častí mesta, 

ktoré budú rozdelené do viacerých zón. 

Ďalej Informoval o poplatkoch za parkovné, po novom nastane zvýšenie o 50 centov na 1 euro 

za prvú začatú hodinu. Za ďalšiu začatú hodinu zaplatia občania 1 alebo 2 eurá.  

Vysvetlil podrobne systém nočnej regulácie parkovania, ktorá bola žiadaná obyvateľmi mesta.  

 

Diskusia:  

p. Anton Chudík 

- informoval sa o zvýšení ceny za parkovanie, 

- p. Ing. Janček vysvetlil, že nastane navýšenie len o 50 centov. 

 

p. Mgr. Marta Kočajdová 

- informovala sa, či bude možné pri bytových domoch zakúpiť parkovacie miesta a odkedy by 

to bolo možné, zároveň sa  zaujímala o druhy rezidenčných kariet, 

- p. Ing. Janček informoval, že vyhradzovanie parkovacích miest v meste Nitra je možné len 

pre osoby  ťažko zdravotne postihnuté. Čo sa týka rezidenčných kariet, tie bolo doteraz možné 

vydať len na 2 ulice, ktoré sú v okolí bytového domu, kde občan býva. Podľa nového systému 

sa bude karta vydávať na celú zónu, kde má občan bytový dom. Uvedená zóna sa skladá 

z viacerých ulíc, preto jednou kartou je možné zaparkovať  nielen  pri svojom bytovom dome. 

Z uvedeného vyplýva, že sa  rozšíria možnosti parkovania.  

 

p. Mária Molnárová 

- zaujímala sa o poplatok za parkovanie a konštatovala, že doposiaľ, ak nebolo voľné miesto 

pri bytovom dome, bolo možné parkovať na inom mieste bez poplatkov, 

-p. Ing. Janček uviedol, že regulácia zmien sa týka len spoplatnených ulíc. Vysvetlil, že sa 

vytvára možnosť parkovať aj v okolí bytového domu, v prípade ak nie je voľné miesto. A tým, 

že sa rozšírila regulácia parkovania na noc v týchto hodinách nebude možnosť parkovania 

občanmi, ktorí tam nebývajú, lebo sa predpokladá, že nebudú súhlasiť s poplatkami a budú 

parkovať mimo regulovanej zóny. 

 

p. Helena Hlavačková 

- zaujímala sa o parkovanie rodinného príslušníka, ktorý nemá trvalý pobyt v meste Nitra, či 

má možnosť vybaviť si parkovaciu kartu,  

- p. Ing. Janček uviedol, že v tomto prípade je možnosť vybaviť si parkovanie na konkrétne 

evidenčné číslo osobného motorového vozidla. 

 



 

p. Mgr. Marta Kočajdová 

- konštatovala, že v Bratislave je možnosť mať vyhradené parkovacie miesto pred bytovým 

domom, zaujímala sa o to, či aj mesto Nitra nemôže zaviesť uvedený systém, 

- p. Ing. Janček uviedol, že v meste Nitra je možnosť vyhradenia parkovania len pre osoby 

s ťažkým zdravotným postihnutím. 

 

p. Helena Hlavačková  

- zaujímala sa o vyhradenie 2 parkovacích miest pre Okresnú organizáciu Nitra, ktorá sídli na 

Okresnom úrade v Nitre, v rámci úradných hodín (streda od 9,00 – 12,00 hodiny),  

- p. Ing.Janček odporučil obrátiť sa s danou žiadosťou na vedúceho odboru dopravy,                      

p. Ing. Maruniaka. 

Predsedníčka RS, prof. PhDr. Martina Mojtová, PhD. konštatovala, že otázka spoplatňovania 

parkovania pre organizácie, ktoré poskytujú sociálne služby bola predmetom diskusie MZ 

v Nitre ako aj Komisie MZ v Nitre pre sociálne veci a bytové otázky. Podporila možnosť 

vyhradenia parkovacích miest bez poplatkov pre dané organizácie. Vyjadrila podporu 

a pochopenie  rodín, pre ktorých spoplatňovanie môže byť finančne náročné.   

Zároveň bol prítomným členom zasadnutia odovzdaný propagačný materiál, v ktorom je 

vysvetlený nový rezidentský systém parkovania v meste Nitra.  

 
 
Bod 5/Predstavenie projektu Sára  
 
Zasadnutia RS sa zúčastnila sr. Mgr. Erika Páterková, ktorá je koordinátorkou dobrovoľníkov 
v občianskom združení Centrum pre rodinu a pracuje ako dobrovoľníčka v projekte SÁRA, 
ktorý prišla na RS prezentovať.   
 
Uznesenie č.3/2025-RS : Rada seniorov mesta Nitry jednomyseľne odsúhlasila prítomnosť        
p. Mgr. Eriky Páterkovej na 8. zasadnutí Rady seniorov.  
Hlasovanie: za – 11, proti – 0, zdržal sa – 0. 

 
Projekt SÁRA založili v roku 1998 sociálne sestry, názov projektu je podľa blahoslavenej 
rehoľníčky Sáry Salkaházi.  Projekt začal v Nitre v roku 2009, ale pre nedostatok personálneho 
zabezpečenia bola jeho činnosť predčasne ukončená.  
 
Projekt SÁRA je odľahčovacia pomoc v rodinách s deťmi, ktorá potrebuje pomoc. Cieľom 
projektu je posilnenie rodiny, predchádzanie nepriaznivým situáciám v rodine a posilňovanie 
vzťahu medzi manželmi s posilnením vzájomného trávenia času.  
 
Doposiaľ bola táto činnosť zameraná na mladých ľudí, ale po novom sa rozšírila aj o cieľovú 
skupinu seniori. Tento podnet iniciovalo Nitrianske centrum dobrovoľníctva, ktoré oslovilo 
združenie s cieľom  aktivizovať v rodinách aj seniorov.  
 
Základnou aktivitou organizácie je podpora rodiny. Ich zámerom je poskytovanie 
preventívnych, vzdelávacích, sociálnych, voľnočasových, charitatívnych i poradenských 
opatrení. Pôsobia v Nitre a okolí. Ich cieľovou skupinou sú mládež, snúbenci, manželia, deti, 



seniori, osamelí a ľudia v nepriaznivých sociálnych situáciách. Hlavným cieľom je posilniť 
medzigeneračné väzby a vzájomnú solidaritu. 
 
Koordinátorka projektu komunikuje s dobrovoľníkmi,  zabezpečuje osobné stretnutia, vyberá 
vhodnú rodinu a typ činnosti s deťmi na základe uzatvorenej zmluvy o dobrovoľníckej činnosti. 
Následne koordinátorka s dobrovoľníkom navštívia rodinu. Hlavná činnosť dobrovoľníkov 
spočíva v strážení dieťaťa, odprevádzaní dieťaťa do školy, na krúžok a doučovaní dieťaťa. 
Dobrovoľnícka činnosť je na týždennej báze v rámci časových možností dobrovoľníka.  Na 
začiatku procesu dobrovoľník a rodina vypĺňajú  prihlasovací dotazník. Hľadá sa prienik medzi 
potrebami rodiny a potrebami dobrovoľníkov. Aktuálne je do projektu zapojených 22 mladých 
dobrovoľníkov a 15 rodín, z toho je 5 čakajúcich rodín. 
  
Prítomným bol odovzdaný aj propagačný materiál v podobe plagátov s informáciami o projekte 
SÁRA, ktoré môžu odovzdať do príslušných mestských častí.   
 
Predsedníčka RS vyzvala prítomných, aby sa v prípade záujmu o prezentáciu v jednotlivých 
mestských častiach obrátili na koordinátorku projektu p. Mgr. Eriku Páterkovú.  
 
 
Diskusia:  
 
p. prof. PhDr. Martina Mojtová, PhD. 
 
- zaujímala sa, aký je dopyt po spolupráci s dobrovoľníkmi a aké sú kritériá na rodiny na prijatie 
do projektu, 
 
- Mgr. Páterková informovala, že vo väčšine prípadov si informácie odovzdávajú samotné 
rodiny navzájom, 
 
- čo sa týka kritérií prijatia, jedná sa prevažne o rodiny bývajúce v Nitre a jej okolí, ale vždy sa 
prihliada na potreby rodiny na základe prihlasovacieho dotazníka. 
 

 
 

Bod 6/ Rôzne – diskusia  

p. Edita Kopčeková 

- konštatovala, že v Kultúrnom- spoločenskom centre v mestskej časti Janíkovce sa nedoplnil 

inventár do kuchyne ako bolo pôvodne schválené,  

- informovala, že v Kultúrno – spoločenskom centre v Janíkovciach nemajú možnosť dostať 

sa ku kľúčom od miestnosti s inventárom, podľa jej vyjadrenia má uvedené v kompetencii                

p. Haringová z MsÚ Nitra,  

- uviedla, že pred Kultúrno – spoločenským centrom v Janíkovciach nepretržite zaberá 

parkovacie miesto osobné motorové vozidlo, ktorého majiteľom je poslanec MsÚ Nitra, p. 

Mada. 

 

Úloha:  Kultúrno – spoločenské centrum Janíkovce - zabezpečiť možnosť doplnenie inventáru 

do kuchyne  

Z: tajomníčka RS 



Úloha: Kultúrno – spoločenské centrum Janíkovce– zabezpečiť dostupnosť ku kľúču od 

miestnosti, kde sa nachádza  inventár  

Z : tajomníčka RS 

Úloha :  riešiť nepretržité parkovanie osobného motorového vozidlo pred Kultúrno – 

spoločenským centrom Janíkovce 

Z: tajomníčka RS 

 

 

p. Anton Chudík 

- zaujímal sa o zachovanie členského poplatku  na seniorov v organizáciách 

Z: predsedníčka RS 

 

p. Mária Martincová 

- opätovne predložila  požiadavku osadenia lavičky na Murániho ulici v Nitre 

Úloha : osadenie lavičky na Murániho ulici v Nitre  

Z : tajomníčka RS 

 

 

p. PedDr. Oľga Bédiová 

- predložila požiadavku spolupráce pri propagácii plagátov vo vyhradených autobusoch 

mestskej hromadnej dopravy pre občanov mestskej časti Janíkovce 

Úloha : zistiť možnosť propagáciu plagátov v mestskej hromadnej doprave  

Z : tajomníčka RS 

 

 

Mgr. Marta Kočajdová 

- informovala prítomných o situácii ohľadom kontajnerov na šatstvo, ktoré sa nachádzajú na  

Výstavnej ulici 29 v Nitre, je potrebné zabezpečiť ich dodanie,  

- predsedníčka RS informovala prítomných, že na tržnici v Nitre sídli občianske združenie 

Podaj mi ruku, kde je možné odovzdať použité šatstvo. 

Úloha : dodanie kontajnerov na šatstvo na Výstavnú ulicu 29 v Nitre  

Z : tajomníčka RS 

 

p. Anton Chudík 



- zaujímal sa o fungovanie Kreatívneho centra Nitra, či je možnosť organizovania podujatia, 

aká je kapacita centra a poplatok za služby 

Úloha :  predložiť informácie ohľadom fungovania Kreatívneho centra Nitra + cenník 

Z : tajomníčka RS 

 

Bod 7/ Ukončenie zasadnutia 

V závere stretnutia predsedníčka RS, prof. PhDr. Martina Mojtová, PhD. poďakovala 
prítomným za účasť na zasadnutí, pripomenula možnosť zabezpečenia prednášky                        
p. sr. Mgr. Eriky Páterovej v jednotlivých mestských častiach. Zároveň poďakovala prítomným 
za ich aktívnu účasť pri organizovaní podujatí v jednotlivých mestských organizáciách.  
 
 
 
Ďalšie zasadnutie RS sa bude konať 09.04.2025 o 10.00 hodine.  

 
 
 
V Nitre,17.03.2025   Zapísala: Mgr. Marcela Brezinová, referent sociálnych služieb, v.r. 
 
                                 Overila: prof. PhDr. Martina Mojtová, PhD., predsedníčka RS, v.r. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


